

Highlights from ICANN 50

Participation

3990 Registrants and 3126 Participants; and as usual, more than 200 different meetings within the SO/AC. Remote participation available for many sessions and remote hubs installed in some African cities

Africa oriented sessions at ICANN 50.

As usual, AFRALO had its meetings and African ALS were part of the 2nd ATLAS gathering in London; Please read more on ATLAS II website <http://atlas.icann.org/>

and the now popular updates on Africa strategy has also been organized.

Africa Strategy Session was themed **Updates on the Africa strategy and way forward**. We need to thank the large numbers who turned up! For the first time, we had African ministers at this session; after a presentation of the updates, Lucky Masilela, CEO of ZACR chaired a panel, which was to address the following:

- Building strategic partnerships **within Africa** toward a sustainable implementation of the Africa strategy
- Setting up a **Steering committee** for overseeing implementation of the Africa strategy
- Perspectives of ICANN's social responsibility programme for Africa

Que Retenir de ICANN 50

Participation

Il y a eu 3126 participants sur 3990 inscrits; plus de 200 différentes sessions avec les Organisations de soutien (SO) et les comités consultatifs (AC) dont la plupart avaient les facilités de participation à distance. Certaines villes africaines avaient mis en place des Hubs aussi pour y participer à distance.

Sessions africaines à ICANN 50

AFRALO avec ses structures AtLarge a participé à ATLAS II. Plus d'information à <http://atlas.icann.org/>

Aussi la traditionnelle Session d'Information sur la Stratégie Africaine a eu lieu avec pour sujet : **Mise à jour sur la stratégie africaine et perspectives d'avenir**. Nous remercions tous ceux qui ont pris part à cette session. Des ministres africains y ont aussi pris part pour la première fois. Une fois la présentation sur la mise en œuvre de la stratégie terminée, Lucky Masilela, CEO de ZACR a présidé un panel qui a débattu de ce qui suit :

- Etablissement de partenariats stratégiques sur le continent pour une mise en œuvre durable de la stratégie africaine
- Création d'un **comité de pilotage** pour superviser la mise en œuvre de la stratégie africaine
- Perspectives pour l'Afrique du programme de Responsabilité Sociale.

Unfortunately, the session did not cover all sub themes due to lack of appropriate time. There is a promise that going forward, we should have a larger room and more time allocated. Apologies to all.. Discussion will continue online.

Public Mic:

Many African participants contributed this time round. Great! Mostly over the ".africa " string and the expected arbitration of the IRP. And unfortunately on difficulties in visa collection by Africans. As Tijani Ben Jemaa insisted, visa facilitation should be part of criterias to select countries for hosting ICANN's meetings.

(Transcript available at <http://london50.icann.org/en/schedule/thu-public-forum/transcript-public-forum-26jun14-en>)

Africa totaled 5-6 remote participation hub (Countries..) out of the 17. This is a premiere in ICANN's meetings; Kudos to ISOC Chapters who facilitated those hubs in different countries (Tunisia; Chad; Burkina Faso; Benin; Cameroon; Togo; Uganda; Liberia and Kenya). Let's now aim at having more of these hubs in the future..and let's get prepared for the issues at stake and for presenting African views within the 2mn slot per intervention. For those interested in hosting hub for ICANN 52, please contact us so that we start preparation on time

IANA Function Stewardship Transition

Transition of the NTIA's oversight over IANA function had a central piece position at ICANN 50. Africa needs to contribute to the

Le temps n'a malheureusement pas permis de couvrir tous ces sujets. Plus de temps seront alloués à l'avenir avec une plus grande salle pour les participants. Les discussions continueront bien sur en ligne.

Le Forum Public

C'est très intéressant d'avoir constaté que beaucoup d'africains sont intervenus lors de ce forum. Entre autre sujets, il y avait celui du nom de domaine « .africa » par rapport à la suite de la Procédure indépendante de Revue (IRP), le problème de refus de visa à certains africains. Tijani Ben Jemaa a insisté sur la nécessité de considérer la facilitation du processus de visa comme l'un des critères de sélection des pays devant abriter les réunions de l'ICANN. (Transcription disponible a <http://london50.icann.org/en/schedule/thu-public-forum/transcript-public-forum-26jun14-en>) et l'enregistrement audio en Français à <http://london50.icann.org/fr/schedule/thu-public-forum/audio-public-forum-26jun14-fr>

Il y avait eu en Afrique 6 hubs de participations sur les 17 installés. C'est une première dans les réunions de l'ICANN. Nos remerciements aux chapitres ISOC qui ont facilité la mise en place des hubs dans les différents pays (Tunisie, Tchad, Burkina Faso, Benin, Cameroun, Togo, Uganda, Liberia et Kenya). Nous espérons avoir plus de Hub à l'avenir... Préparons nous pour les enjeux afin de présenter les points de vue africains dans les slots de 2mn accordés par intervention. Ceux qui sont intéressés par la mise en place de Hub pour ICANN 52 peuvent déjà nous contacter pour une bonne préparation.

debate, just as was recommended during the AIS meeting in Djibouti, earlier in the month. Coordination Group is being put in place to further organize discussions and develop the expected response/document that will be tabled before IANA. Each community represented in the Coordination Group is invited to fill in a submission form by 2 July – 23:59 UTC to announce its representatives in the Coordination Group

Portal for more information:

<https://www.icann.org/resources/pages/transition-2014-03-23-en>

Enhancing ICANN Accountability

ICANN's accountability; a well attended session which highlighted the paramount importance of ICANN's accountability while discussions on the transition of the oversight on IANA's functions are on going. Of note, Fiona Asonga was on the panel. Issues noted in the TRTR were introduced and perspectives were discussed...

Transcript of the session is available at

<http://london50.icann.org/en/schedule/thu-enhancing-accountability/transcript-enhancing-accountability-26jun14-en>

Expert Working Group (EWG) report on gTLD Directory Services

Three sessions organized by the EWG during the ICANN 50 meeting.

The EWG's 166-page Final Report details a proposed next-generation RDS that would collect, validate and disclose gTLD registration data for permissible purposes only, leaving minimum data publicly available while safeguarding the rest through a new

Transition de la Supervision du NTIA

Les discussions sur la Transition de la Supervision du NTIA ont occupé une bonne place pendant la 50eme réunion de l'ICANN. L'Afrique doit aussi contribuer à ce débat comme aussi recommandé lors du sommet AIS à Djibouti le mois dernier. Un groupe de Coordination est en train d'être mis en place. Les candidatures ont été clôturées le 02 Juillet 2014

<https://www.icann.org/en/system/files/files/functions-basics-08apr14-fr.pdf>

Améliorer la responsabilité de l'ICANN

La session sur la Responsabilité de l'ICANN et surtout dans la Transition de la Supervision de l'IANA a connu une bonne participation et Fiona Asonga était parmi les panelistes.

L'enregistrement audio de la session est disponible à

<http://london50.icann.org/fr/schedule/thu-enhancing-accountability/audio-enhancing-accountability-26jun14-fr>

La transcription en Anglais est disponible à

<http://london50.icann.org/en/schedule/thu-enhancing-accountability/transcript-enhancing-accountability-26jun14-en>

Services d'annuaires gTLD

Le Groupe de travail d'experts pour les services d'annuaire gTLD a organisé trois sessions pendant la réunion de l'ICANN à Londres.

Le groupe a produit un rapport final de 166 pages et propose une solution de remplacement au WHOIS actuel. Nous vous prions de prendre connaissance de ce rapport et d'y apporter vos commentaires dans la mesure où le contenu des recommandations

paradigm of gated access. Please consult the report and bring your input, as the recommendation will affect the way users can access domain names registration information.

The final report is available at <https://www.icann.org/en/system/files/files/final-report-06jun14-en.pdf>

ICANN 52 in Marrakech

To be noted, ICANN 52 (February 8-12, 2015) is going to be in Africa as Marrakech (Morocco) has been selected as host city.

Board public meeting

Among resolutions: .gw redelegation accepted and Marrakech selected for ICANN 52

Full transcript available at <http://london50.icann.org/en/schedule/thu-board/transcript-board-26jun14-en>

These are only snapshots and of course detailed reports should be consulted on ICANN 50's website (london50.icann.org/)

affectera la façon dont les utilisateurs ont accès aux informations sur les enregistrements des noms de domaine.

Le rapport en Anglais est disponible

<https://www.icann.org/en/system/files/files/final-report-06jun14-en.pdf>

ICANN 52 à Marrakech

Notez que la ville de Marrakech a été retenue pour abriter la 52eme réunion de l'ICANN qui aura lieu du 08 au 12 Février 2015

Réunion publique du Conseil d'Administration de l'ICANN a Londres

Parmi les résolutions on peut noter la redélegation du .gw et la sélection de Marrakech comme lieu de la 52eme réunion de l'ICANN.

L'enregistrement audio en Français est disponible à

<http://london50.icann.org/fr/schedule/thu-board/audio-board-26jun14-fr> .

La transcription en Anglais est disponible q

<http://london50.icann.org/en/schedule/thu-board/transcript-board-26jun14-en>

Ce ne sont là que de brèves informations sur des sujets clés. Plus de détails sont bien sur disponible sur le site de la 50eme réunion à (london50.icann.org/)